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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τoν Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, κ. Κωστή Χατζηδάκη. 

Θέμα: «Δύο σοβαρά εργατικά ατυχήματα στη ΒΙΠΕ Ηρακλείου και προτάσεις λήψης 

άμεσων μέτρων προστασίας των εργαζομένων.» 

Κύριε Υπουργέ, 

Προσφάτως στη Βιομηχανική Περιοχή του Ηρακλείου σημειώθηκαν δύο πολύ σοβαρά 

ατυχήματα. Συγκεκριμένα, εκδηλώθηκε μία πυρκαγιά σε κέντρο ανακύκλωσης με 

σαφή κίνδυνο να προκληθεί βιομηχανικό ατύχημα μεγάλης έκτασης και το δεύτερο 

εργατικό ατύχημα αφορούσε σε εργαζόμενο που κατέληξε σε νοσοκομείο μετά από 

έκρηξη στο σημείο όπου εργαζόταν. Για τα θέματα μερίμνησε η Ένωση Ιδιωτικών 

Υπαλλήλων Ηρακλείου της οποίας κλιμάκια επισκέφτηκαν επιχειρήσεις της περιοχής 

και συζήτησαν με τους εργαζόμενους τα θέματα που τους απασχολούν. 

Σύμφωνα με την ανακοίνωση που δημοσίευσε η Ένωση, στη Βιομηχανική περιοχή 

Ηρακλείου με πάνω από 2500 εργατοϋπάλληλους τα τελευταία χρόνια δεν έχει 

πραγματοποιηθεί μια άσκηση με ευθύνη του κράτους για την άμεση εκκένωση της 

περιοχής, ενώ οι χιλιάδες εργάτες που περνούν εκεί τη μισή ζωή τους δεν έχουν 

ενημερωθεί με επίσημο τρόπο πώς αντιδρούν σε περίπτωση ατυχήματος. Ουδείς 

γνωρίζει πόση ώρα χρειάζεται για την ασφαλή μετακίνηση ενός μέρους ή του συνόλου 

των εργαζομένων σε ασφαλές σημείο εάν σημάνει συναγερμός. 

Η Ένωση επισημαίνει ότι «η πανδημία της Covid 19 ανέδειξε με ακόμα πιο έντονο 

τρόπο πόσο λειψό είναι το σύστημα υγείας, η πρόληψη, η αντιμετώπιση έκτακτων 

περιστατικών. Οι εργαζόμενοι είναι εντελώς απροστάτευτοι απέναντι στον κορονοϊό 

και σε μια σειρά άλλες ασθένειες, μέσα στους χώρους δουλειάς, αφού οι προληπτικές 

ιατρικές εξετάσεις, τα μέτρα προστασίας της υγείας, η προστασία των οικογενειών 

μας, είναι ατομική ευθύνη! Η νομοθεσία αλλά και η κοινή λογική μας λέει πως για την 

υγεία και την ασφάλεια των εργαζομένων, μέσα στους χώρους δουλειάς αποκλειστικά 

υπεύθυνος είναι ο εργοδότης.» 

Απευθύνεται πρόσκληση για οργάνωση των εργαζόμενων στα Συνδικάτα της Ένωσης 

προκειμένου να διεκδικηθούν αυξημένα μέτρα ασφαλείας στους χώρους δουλειάς 

ήτοι: 

- Να μην αφαιρούνται ή απενεργοποιούνται τα προστατευτικά στα μηχανήματα και 

στα εργαλεία, στα εργοστάσια. 

- Να πραγματοποιείται τακτική συντήρηση και έλεγχος του μηχανολογικού εξοπλισμού 

με την ταυτόχρονη διακοπή της παραγωγής στο συγκεκριμένο χώρο. 

- Να παρέχονται όλα τα απαραίτητα Μέσα Ατομικής Προστασίας σε όλους τους 

εργαζόμενους ανάλογα με το πόστο τους. 
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- Να μην επιτρέπονται οι συνεχόμενες υπερωρίες για μεγάλα χρονικά διαστήματα. 

7ωρο 5ημερο 35ωρο για όλους! 

- Να σταματήσει η αδήλωτη ή/και απλήρωτη υπερωριακή απασχόληση. 

- Να υπάρξει επαρκής στελέχωση των νοσοκομείων του Νομού Ηρακλείου για να 

πάψει το δημόσιο σύστημα υγείας να είναι μιας νόσου. 

- Επαναφορά και διεύρυνση των επαγγελμάτων και ειδικοτήτων που εντάσσονται στα 

Βαρέα και Ανθυγιεινά. Λειτουργία επιτροπών Υγείας – Ασφάλειας σε όλους τους 

χώρους δουλείας. 

- Στελέχωση των ελεγκτικών υπηρεσιών του ΣΕΠΕ – ΕΦΚΑ με το αναγκαίο μόνιμο 

προσωπικό και απαραίτητο υλικοτεχνικό εξοπλισμό και Εντατικοποίηση των ελέγχων 

στους χώρους δουλειάς για την τήρηση των μέτρων προστασίας.  

- Υπογραφή Συλλογικών Συμβάσεων εργασίας με αυξήσεις στους μισθούς και 

κατοχυρωμένα μέτρα προστασίας ανά ειδικότητα. 

Παράλληλα από την Κυβέρνηση, την Περιφέρεια και τον Δήμο Ηρακλείου ζητείται: 

- Να εκπονηθεί ολοκληρωμένη μελέτη επικινδυνότητας για τη ΒΙΠΕΗ και σχέδιο 

καταφυγής και εκκένωσής της σε περίπτωση Ατυχήματος μεγάλης έκτασης.  

- Να πραγματοποιηθεί ενημέρωση κατοίκων και εργαζομένων. 

- Να ληφθούν τα αναγκαία μέτρα για τον έλεγχο των επιχειρήσεων για την πρόληψη 

των ατυχημάτων. 

- Να δημιουργηθεί άμεσα υγειονομικός σταθμός στη ΒΙΠΕ Ηρακλείου, ώστε να 

υπάρχει άμεση επέμβαση με πιθανό εργατικό ατύχημα, να μπορούν να γίνονται 

δωρεάν rapid test και όποιες άλλες εξετάσεις χρειάζονται. 

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

- Προτίθεστε να λάβετε υπόψη τις προτάσεις της Ένωσης Ιδιωτικών Υπαλλήλων 

Ηρακλείου προκειμένου να ελαχιστοποιηθούν οι πιθανότητες εργατικών ατυχημάτων 

στη ΒΙΠΕ Ηρακλείου; 

- Με ποιους τρόπους προτίθεστε να συνεργαστείτε με την Περιφέρεια Κρήτης και τον 

Δήμο Ηρακλείου ώστε να εξαλειφθούν οι πιθανότητες εργατικών ατυχημάτων στην 

περιοχή;   

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

Αγγελική Αδαμοπούλου 

Ανεξάρτητη Βουλευτής Α΄ Αθηνών 




